
Zpráva z coursingového MS2023 28.6. – 2.7. – Kristianstad, Švédsko 
 

V pořadí druhé Mistrovství světa v coursingu (dříve jen Mistrovství Evropy) se konalo v Kristianstadu 

na jihu Švédska. Pětidenní akce byla zahájena slavnostním otevřením a prvními veterinárními 

přejímkami, samotné závody proběhly ve čtyřech dnech. Závody jednotlivých plemen byly rozděleny 

do čtyř dnů s tím, že již den před prvním soutěžním dnem bylo slavnostní otevření a také první 

veterinární přejímky, takže celá akce byla pětidenní. Zároveň to bylo též podruhé, kdy se soutěže 

konaly ve dvou hlavních třídách, tj. FCI-CACIL třída, kde se uděloval titul Mistra světa, a CSS třída, kde 

se uděloval titul Světový vítěz. Pro druhou jmenovanou byl vyhrazen závodní den čtvrtek a pro FCI-

CACIL třídu zbývající tři soutěžní dny. 

Na akci bylo v rámci CZ výpravy původně přihlášeno 105 psů a 6 náhradníků. Z různých důvodů 

(zranění, rodinné důvody, jedna neomluvená absence), se nemohlo zapojit do soutěží celkem 7 

nominovaných psů a zároveň žádný z náhradníků. Zapojilo se tedy 98 původně přihlášených. Působení 

a výsledky CZ výpravy považuji za úspěšné, protože CZ výprava se stala 3. nejúspěšnější.  Celkově měla 

3 Mistry světa a 2 Světové vítěze, 7 druhých míst, 3 třetí místa a 17 dalších pódiových umístění, což je 

celkem 32 pódiových umístění. 

Jak jsem již uvedl na začátku, celé MS se konalo poblíž městečka Kristianstad ve velmi pěkném 

prostředí. Kemp pro účastníky byl vybudován na pronajatých loukách v těsné blízkosti lesa. Dočasná 

infrastruktura (voda, sociální zařízení, stánky s občerstvením a ceremoniální zóna) byla naprosto 

dostačující a velmi vhodně zvolená. Pro účely soutěží byly připraveny celkem 4 tratě. Všechny byly 

velmi náročné, a jejich tvar a průběh byly diskutabilní a ze strany účastníků i často kritizované. Bohužel 

se vyskytlo, nejen relativně velké množství menších zranění, ale i některá většího charakteru, která 

mají přímý dopad na to, že daný pes je pro tuto sezónu mimo další možnou účast na jakémkoli závodu 

(Faraon, Galgo, Greyhound). Nicméně všechny dráhy byly schváleny sborem rozhodčích. Jedna z tratí 

byla speciálně připravena pro malá plemena – Italský chrtík a Cirneco. 

Počasí bylo v době konání na danou lokalitu velmi teplé a pro dané roční období i dost nestandardní, 

nicméně nemělo zásadní vliv na průběh soutěží. Práce organizačního teamu, včetně kanceláře, byla na 

velmi vysoké úrovni a bez zásadních problémů. Rozpisy běhů se i zde v několika případech musely 

měnit, ale nebylo to způsobeno chybou kanceláře. Většinou šlo o dodatečné zrušení účasti ze strany 

majitele. Komunikace s organizátory probíhala formou každodenních večerních meetingů a pomocí 

WhatsApp chatu. 

Jako již tradičně u takto velkých akcí, i zde probíhala namátková dopingová kontrola, která se tentokrát 

CZ teamu zcela vyhnula. 

V rámci celého MS jsem musel řešit pouze dvě situace. 

- Nejasnost potvrzení titulu res-CACIL pro plemeno Azawakh feny. Fena, které byl titul přiznán, 

byla označena jako fena z „registru“ a tudíž měl titul res-CACIL připadnout další feně v pořadí, 

což byla na třetím místě CZ fena. Po kontrole přihlášek, bylo organizátory sděleno, že fena na 

druhém místě o přiznání v přihlášce zažádala, byť jsme měli přímo z DE teamu jiné informace 

a tudíž, že závěrečné potvrzení je již plně v kompetenci přímo FCI. 

- Jazyková pomoc u veterinárního ošetření jedné Greyhound feny, která si zlomila nohu. 

V průběhu pátku se také řešila jedna situace, kdy po obědové pauze před druhým kolem, bylo 

organizátory zjištěno, že na jedné z tratí se nacházejí skleněné střepy a hřebíky. Soutěže byly 



přerušeny a Teamleadeři všech výprav spolu se všemi organizátory provedly vyčištění a kontrolu obou 

v ten den používaných, tratí. 

Další mé aktivity na místě spočívaly ve včasném předávání informací od organizátorů členům CZ 

výpravy, účasti na pravidelných schůzkách s organizátory, jazykové a další obecné podpoře členům CZ 

teamu. 

Na závěr si dovolím krátké osobní hodnocení. Jak jsem již uvedl výše, výsledky CZ výpravy jsou více než 

úspěšné a celkový pocit z akce je pozitivní. Všichni účastnící CZ výpravy, až na jeden výše zmíněný 

případ, komunikovali vůči mně korektně a včasně, byli vždy tam, kde měli být a celková spolupráce 

s nimi byla na vysoké úrovni. 

Zbyšek Hrubec 


